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ماجستير هندسة وبرمجة الروبوت

نظام التعرف على الوجوه هو نظصام ححقصي معمصسر ب صعة وفعاليصة عاليصةأ ف صو ث   وثكصر
. ية العصنملاءمة مص  حقنيصات المقصاميل الحيومصة الأ صرلأ مماصسر بصصبت الأ صاب  ثو مسص   ص  

ان ومعتمد نظام التعرف على الوجه في عمله عصلى عصدأ ثقصسر مص  نقصاص ا حصصان مقارنصة ب أ ص
سر كلصبت المصصرور ثو ثرقصصام التعرمصصي الوخصصصيةأ وهصصو متوافصصي مصص  المصصصاأقة متعصصدأ  العوامصص

مصص  هصصلمه الميصصلمات والمخصصاتر التصص  حواجصصه ثمصص  " انةلاقصصا. لإحاحصصة  ةصصو  ححقصصي ثمنصص    صصافية
آليصة واستقرار الأنظمة الحاسوبية وغيرها في العالمأ كان   بصد مص  العمصسر عصلى ابت صار تصر 

حص     م صدف ال . جدمد  لتحليسر الوجوه وال وي ع  ملامح ا المختلفصة باسصتخدام الروبصوت
حقدمم  وارزمية ومن جية جدمصد  مص  ثجصسر التعصرف عصلى الوجصوهأ وذلصل مص   صلان اسصتخدام
يصات مجموعة مختلفة م  الخوارزميات الت  متم اسصتخدام ا في معالجصة الصصورأ مماصسر  وارزم

لمعرفصة  CNNالتلافيفيصةوحصم اسصتخدام الوص  ات العصص ية أالتجلمئصة وترمقصة زمصاأ  ال يانصات
كصد مص  النتصائج النتائج الن ائية الخا ةأ وحم ا ت ار النظام على عدأ ك ير م  الصور كي مصتم الت 

 صور  وثه صرت 530ثصم حصم حصدرمب هصلمه الخوارزميصة وا ت ارهصا عصلى . الت  حو سر  لي ا ال ح 
. 97%النتائج أقة و لت    ثكر م  



Master's thesis summary entitled

Student Name

Supervisor

Department

Summary

Improving Human-Machine Communication Technologies Using Deep 
Learning 

Eng. Wafaa Salamh

Prof. Samir Karaman

Department of Computers and Automation Engineering

Facial recognition is a verification system that works very quickly and effectively. It is 
faster and more convenient than other biometric technologies, such as fingerprints or 
retinal scanning. The facial recognition system relies on fewer touchpoints than 
entering passwords or personal identification numbers. It is compatible with multi-
factor authentication to allow an additional security verification step. Based on these 
advantages and risks facing the security and stability of computer systems and others 
in the world, it was necessary to work on devising new automated methods for 
analyzing faces and detecting their various features using a robot. The research aims 
to present a new algorithm and methodology for face recognition, by using a different 
set of algorithms that are used in image processing, such as segmentation algorithms 
and data augmentation method, and convolutional neural networks (CNN) were used 
to find out the final results. The system was tested on a large number of images to 
confirm the results of the research. This algorithm was then trained and tested on 530 
images, and the results showed an accuracy of more than 97%.


